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Μιλώντας  για  ομάδες  που  κάνουν  την  εμφάνισή  τους  εντός  της  gay 
κοινότητας,  θα  ήθελα  να  ρωτήσω  ποια  είναι  η  άποψη  σας  για  τους 
homorebels;

Είναι ευχάριστο να δραστηριοποιούνται στην κοινωνία διάφορες ομάδες και μία 
από αυτές είναι οι homorebels. Βέβαια έχω διαφορετικές απόψεις από αυτούς για 
ορισμένα  ζητήματα  οργάνωσης  της  κοινωνίας  και  με  κάποιες  αναλύσεις  της 
προκήρυξης  που  μοίραζαν  τον  Ιούνιο  (2007)  στην  Αθήνα,  στο  Ομοφυλοφιλικό 
Φεστιβάλ.  Νομίζω ότι  βλέπουν τις  κοινωνικές  σχέσεις  μόνον πολύ αδρά,  μαύρες–
άσπρες, αδικούν πολλούς και πιστεύω ότι μέσα από το διάλογο-συνεργασία η σκέψη 
τους  μπορεί  να  γίνει  ποιο  αναλυτική  και  προσανατολισμένη  στα  συγκεκριμένα 
κοινωνικά προβλήματα.

Ωστόσο είναι θετικό ότι έχουν αγωνιστικότητα, παρουσιάζονται, κρατάνε τους 
κανόνες συνύπαρξης στις εκδηλώσεις – έτσι τους είδα εγώ τον Ιούνιο. Νομίζω ότι 
μπορεί  κανείς  να  δοκιμάσει  ένα  διάλογο  μαζί  τους,  ίσως  να  μπορούν  να 
συνδιοργανωθούν  κάποιες  εκδηλώσεις,  όμως  με  πρωταρχικό  και  κύριο  στόχο  την 
εξάλειψη της ομοφυλοφοβίας, όχι τη χρησιμοποίηση της ομοφυλοφιλίας ως ιμάντα 
για υπηρέτηση άλλων στόχων, επίσης σπουδαίων, αλλά μη άμεσα συγγενικών με το 
θέμα μας . 

Ποια είναι η άποψη σας για το γκέι κίνημα στη χώρα μας αυτή τη στιγμή;

Ανερχόμενο, σε σχέση με την κεντρική Ευρώπη αναπτύσσεται με καθυστέρηση 
τριακονταετίας. Ωστόσο, χρειάζεται περισσότερη συμμετοχή όλων των ανθρώπων –όχι 
μόνο  των  ομοφυλόφιλων–  σε  κοινωνικές  και  πολιτικές  οργανώσεις,  οι  οποίοι  να 
προωθούν τα ζητήματα που τους αφορούν άμεσα. Να μην εναποθέτουν οι πολίτες 
τις ελπίδες τους σε αρχηγούς, σε φωτισμένες καθοδηγήσεις, στους πολιτικούς, στο 
Θεό  ή  σε  άλλα  μεταφυσικά  όντα  και  σε  θολές  καταστάσεις.  Να  κάνουν  κάτι 
συγκεκριμένο για το κοινωνικό πλαίσιο μέσα στο οποίο βιώνουν την σεξουαλικότητά 
τους.

Πιστεύετε  ότι  στην  Ελλάδα  υπάρχει  συνειδητοποιημένη  ομοφυλοφιλική 
κοινότητα;

Προφανώς υπάρχει,  και εκφράζεται  μέσα από συγκεκριμένες δομές και  στην 
Θεσσαλονίκη  και  στην  Αθήνα,  αλλά  και  σε  άλλες  πόλεις.  Όσοι  αρνούνται  την 
ύπαρξη ομοφυλοφιλικής κοινότητας,  μάλλον βολεύουν έτσι  τη δικιά τους ατομική 
πορεία όσον αφορά την ομοφυλοφοβία/ ομοφυλοφιλία.

Πού πιστεύετε ότι οφείλετε η αρνητικότητα των γκέι και των λεσβιών έναντι 
των οργανώσεων του χώρου;

Είναι  έκφραση  μιας  γενικότερης  φοβίας  του  Έλληνα  πολίτη  απέναντι  στις 
κοινωνικές οργανώσεις. Η αρνητικότητα απέναντι στις οργανώσεις των ομοφυλόφιλων 



γυναικών και ανδρών δίνει πρόσχημα δικαιολογίας για την τεμπελιά, τον ατομικισμό 
και τη φοβία που διακρίνει συνήθως τους επικριτές. Σε όποιον/-α δεν αρέσουν οι 
υπάρχουσες οργανώσεις, ας φτιάξει μια δικιά του/της που θα τον /την εκφράζει. 

Δεν υπάρχουν στην Ελλάδα οργανώσεις γειτονιάς όπου οι άνθρωποι από την 
πολυκατοικία και τις διπλανές πολυκατοικίες να έρχονται μια φορά το μήνα ή το 
εξάμηνο  στο  (ανύπαρκτο)  παρκάκι  της  γειτονιάς  τους  και  να  συζητάνε  για  τα 
προβλήματα της περιοχής τους.  Ο Έλληνας είναι  απαίδευτος στην κοινωνική και 
συλλογική συμπεριφορά.  Αυτό έχει  την έκφρασή του και  στην ομοφυλοφιλία  και 
στους ομοφυλόφιλους.

Ποια είναι  τα επόμενα βήματα που πρέπει να γίνουν στο γκέι  κίνημα της 
χώρας;

Νομίζω  ότι  λείπει  μια  στοιχειώδης  συλλογικότητα  και  πειθαρχία  για  την 
προώθηση ενός βασικού κοινού στόχου (όπως παλιότερα συνέβαινε στο πλαίσιο του 
Φόρουμ).  Ένας  βασικός  στόχος  σήμερα  είναι  η  κοινωνική  αναγνώριση  της 
ομοφυλοφιλίας, ιδιαίτερα μέσα από το θεσμό του γάμου. Ίσως χρειάζεται να μειωθεί 
η  προσωπική  μας  αυταρέσκεια  και  η  άποψη  που  συχνά  έχουμε  ότι  είμαστε  οι 
καλύτεροι,  και  να  συνεργαστούμε  με  τους  γύρω  μας.  Αυτή  η  πολυδιάσπαση 
οργάνωσης και στόχων δεν νομίζω ότι βοηθάει πολύ. Χρειάζονται στελέχη, αλλά οι 
ηγέτες δεν αναδεικνύονται με το κόψιμο διαλόγου και σχέσεων (ή εγώ ή αυτός/ή) με 
όποιον/αν  έχει  διαφορετική  σκέψη,  αλλά  με  τον  αφουγκρασμό  της  σκέψης  του 
διπλανού μας και τη συλλογική έκφραση των βασικών στόχων.

Τι έχετε να πείτε σε όλους αυτούς που λένε πως έχουν όλα τα δικαιώματα 
που χρειάζονται και δεν θέλουν άλλα;

Έχουν μικρή φαντασία και δεν ονειρεύονται.  Τους προτρέπω να ονειρευτούν 
περισσότερο. Να κοιτάξουν τι συμβαίνει στον κόσμο, να πάρουν ιδέες ανθρωπιστικές 
και να φανταστούν τον εαυτό τους σε ένα καλύτερο κόσμο από αυτόν της σημερινής 
μιζέριας την οποία όλοι μας βιώνουμε, σε έναν κόσμο όπου πολλοί ομοφυλόφιλοι 
αποδέχονται την υποτίμηση που τους επιβάλλεται. Θέλω να θυμίσω μια ρήση του 
Σαρτρ,  ότι  η  ζωή  είναι  σαν  μια  κοινή  μαρμελάδα:  γλυκιά,  αλλά  συνηθισμένη. 
Μπορούμε  να  ξεφύγουμε  από  αυτή  την  κοινοτυπία  και  να  φτιάξουμε  ένα  άλλο 
όραμα; Να κάνουμε ο καθένας ή η καθεμία την ουτοπία του/της πραγματικότητα; 

Έχει η γκέι κοινότητα πρόβλημα ορατότητας σ’ αυτή τη χώρα;

Προφανώς,  και  αυτό φαίνεται  από το ότι  οι  εχθροί  μας μπορούν ακόμη να 
ισχυρίζονται  ότι  δήθεν  δεν  έχουμε  προβλήματα,  δεν  διεκδικούμε κάτι,  δεν  έχουμε 
δημόσιο  πρόσωπο.  Μπορούν  κάτι  τέτοιο  να  ισχυριστούν  οι  εχθροί  π.χ.  του 
γερμανικού ή του σκανδιναβικού ομοφυλοφιλικού κινήματος; Μάλλον όχι. 

Ωστόσο  γίνονται  σπουδαία  βήματα  τα  τελευταία  χρόνια.  Στη  Θεσσαλονίκη 
γίνεται το ετήσιο «Πανόραμα Ομοφυλοφιλικών Ταινιών» στο Ολύμπιον, στην πλατεία 
Αριστοτέλους, τα συνέδρια που κάνει η «Σύμπραξη Κατά της Ομοφυλοφοβίας», οι 
άλλες  εκδηλώσεις  μας.  Στην  Αθήνα  διοργανώνεται  το  Ομοφυλοφιλικό  Φεστιβάλ 
Υπερηφάνειας, το γνωστό σε όλους μας gay Athens Pride. Όλα είναι δράσεις που 
βγάζουν τον κόσμο από τον καναπέ του και δίνουν ορατότητα στην ομοφυλοφιλική 
κοινότητα.  Βέβαια,  οι  ομοφυλοφιλικές  οργανώσεις  πρέπει  να  προσέξουν  πώς 



παρουσιάζουν  τον  εαυτό τους  προς  τα  έξω,  και  αυτό  θα πρέπει  να  το  κάνουν 
συνειδητά και με προγραμματισμό. 

Πόσο  συμβάλλουν  τελικά  τα  μέσα  μαζικής  ενημέρωσης  στη  δημιουργία 
προτύπων και πόσο αρνητικά ή θετικά επηρεάζουν την κοινή γνώμη σε σχέση 
με τους ομοφυλόφιλους; 

Επηρεάζουν.  Αν  δεν  επηρέαζαν,  θα  το  είχαν  κλείσει  το  «μαγαζί»  τους.  Τα 
περισσότερα ΜΜΕ και ιδιαίτερα τα τηλεοπτικά είναι συντηρητικά σε σχέση με τα 
ομοφυλοφιλικά  κινήματα  που  δρουν  σήμερα  στην  χώρα  μας.  Είναι  γνωστή  η 
γελοιογραφική μορφή του ομοφυλόφιλου και ο έμμεσος χλευασμός που δέχεται ο 
κάθε  ομοφυλόφιλος  ιδιαίτερα  στα  προγράμματα  ψυχαγωγίας  των  ΜΜΕ.  Κάποιες 
εκπομπές πολύ «ελαφριές» ασχολούνται με το θέμα, ενώ κάποιοι που θέλουν να 
κάνουν τους σοβαρούς αποφεύγουν να ενημερώσουν για το ομοφυλοφιλικό κίνημα. 

Πώς σας φάνηκε το Athens Pride 2007;

Είναι μια πολύ καλή προσπάθεια και μάζεψε αρκετό κόσμο. Ωστόσο, πρέπει να 
βελτιωθεί. Ότι υπάρχει η δυνατότητα και περιθώρια βελτίωσης φάνηκε ήδη από το 
ότι του χρόνου η διοργάνωση θα γίνει ένα μήνα πιο νωρίς και όταν η Αθήνα δεν θα 
είναι πια άδεια λόγω του καύσωνα. 

Υπάρχουν και άλλα ζητήματα που πρέπει να κοιταχτούν με προσοχή. Νομίζω 
ότι  η δυνατότητα που δίνει  το καθιερωμένο σε  όλα τα ομοφυλοφιλικά φεστιβάλ 
άρμα, μπορεί να αξιοποιηθεί για να προάγει τους κύριους στόχους του κινήματος. 
Πέρα από τη διασκέδαση είναι δυνατόν να υπάρχει και ένας διάλογος, μια ιδεολογική 
προσέγγιση των θεμάτων. Αυτό δεν βλάφτει, αντίθετα βοηθάει. Δεν πάνε όλοι στο 
Pride μόνο για να διασκεδάσουν.  Υπάρχουν και  κάποιοι  άλλοι  που προσεγγίζουν 
αλλιώς  τα  πράγματα  και  πρέπει  να  δώσουμε  και  σε  αυτούς  μια  δυνατότητα 
ικανοποίησης.  Η πολυμορφία περιεχομένων αποτελεί  ποιότητα,  πλούτο της ζωής. 
Μιλάμε επίσης για μη ορατότητα των ομοφυλόφιλων που μας την στερούν οι άλλοι, 
οι κακοί. Ο τίτλος Athens Pride βοηθάει στην ορατότητα, ή μήπως επιδέχεται μια 
βελτίωση;

Ποιο είναι το μήνυμα που θέλετε να στείλετε προς τον κόσμο σχετικά με το 
Athens Pride;

Να συμμετέχει ενεργά και στη διοργάνωσή του, να εκδηλώνει τα ενδιαφέροντα 
του στο πώς θα ήθελε να είναι. Να διατυπώσει τα οράματα και τα όνειρά του για το 
πώς φαντάζεται το περιεχόμενο του και το μέλλον του.

Πώς κρίνετε την απόφαση του Δήμαρχου της Αθήνας να μη θέσει υπό την 
Αιγίδα του το Athens Pride;

Στην Ελλάδα υπάρχει μια γενικότερη έλλειψη θεσμών και μια κατά περίπτωση 
εξέταση  των  ζητημάτων.  Έκφραση  αυτής  της  έλλειψης  θεσμών  είναι  η  έλλειψη 
(υποθέτω) κανόνων από τον Δήμο Αθηναίων, κάτω υπό ποιες προϋποθέσεις θέτει 
υπό την αιγίδα του διάφορες εκδηλώσεις. Θα ήθελα λοιπόν οι δήμοι της χώρας να 
θέτουν  υπό  την  αιγίδα  τους  εκδηλώσεις  ανθρωπιστικές  και  αντιρατσιστικές, 
εκδηλώσεις που τάσσονται κατά του αποκλεισμού και υπέρ της αποδοχής όλων των 



ομάδων  που  αναφέρει  η  Συνθήκη  του  Άμστερνταμ  της  Ευρωπαϊκής  Ένωσης 
(ομοφυλόφιλων, ομάδων μη κυρίαρχων πεποιθήσεων, μη κυρίαρχων εθνοτήτων κλπ). 
Ιδιαίτερα  θα  κατέκρινα  το  Δήμαρχο  αν  απέκλειε  την  ομοφυλοφοβία  ως  μορφή 
αρνητικής  διάκρισης  και  αν  δεν  προστάτευε  το  ομοφυλοφιλικό  κίνημα,  ενώ  είχε 
προστατευτική στάση προς άλλες υποτιμούμενες κοινωνικές ομάδες. 

Επομένως χρειάζεται να ξεφύγουμε ακόμη πιο πολύ από το μοναχικό δρόμο και 
μαζί  με  άλλα  κοινωνικά  κινήματα  να  προωθήσουμε  μια  απόφαση  προστασίας 
(αιγίδας)  από  την  τοπική  αυτοδιοίκηση  προς  εκείνες  τις  κοινωνικές  ομάδες  που 
ζητούν περισσότερο ανθρωπισμό.

Να αναμένουμε σύντομα στη Θεσσαλονίκη Pride;

Δεν νομίζω. Εμείς στη Θεσσαλονίκη έχουμε προσανατολιστεί σε κάποιες άλλες 
δραστηριότητες,  οι  οποίες είναι  πολύ βασικές.  Μια από αυτές είναι  η ιδεολογική 
ανάλυση των ζητημάτων που αφορούν στην ομοφυλοφιλική κοινότητα. Αναφέρομαι 
στα συνέδρια που κάνουμε και στα βιβλία που εκδίδουμε. Δεν είναι κατά την άποψή 
μου σωστό όλοι  να  τα κάνουν όλα από λίγο  και  τσαπατσούλικα.  Ας κάνουν οι 
Αθηναίοι το Pride και εμείς θα ερχόμαστε με μεγάλη χαρά για να συμμετέχουμε, θα 
ασχοληθούμε και εμείς με αυτό που μπορούμε να κάνουμε καλά και αυτό είναι το 
Πανόραμα Ομοφυλοφιλικών Ταινιών, τα συνέδρια και η παραγωγή ιδεολογίας, και ας 
συμμετέχουμε  ο καθένας  στα δρώμενα του αλλουνού.  Θα περίμενα και  σε άλλες 
πόλεις που δεν έχουν κάνει ακόμα κάποια δραστηριότητα να βρουν ποιο πράγμα 
τούς πάει που δεν το κάνουμε ούτε στην Αθήνα ούτε στην Θεσσαλονίκη και να το 
κάνουν αυτοί. 

Το Πανόραμα Ομοφυλοφιλικών Ταινιών το 2008 γίνεται 10 χρονών. Θα πρέπει 
να περιμένουμε κάτι ιδιαίτερο; Κάτι που θα μας εκπλήξει; 

Δεν ξέρω αν θα μας εκπλήξει κάτι. Θέλαμε να κάνουμε ένα διαγωνιστικό τμήμα. 
Ωστόσο υπάρχουν σοβαρές δυσκολίες. Από τη μια έχουμε μικρή παράγωγή ελληνικών 
ομοφυλοφιλικών ταινιών, από την άλλη μεριά το οικονομικό μάς περιορίζει. Για να 
γίνει κάτι θεαματικό χρειάζεται αυτοί που έχουν τα μέσα να μην έχουν καβούρια στις 
τσέπες τους, όμως δυστυχώς ακόμα τα έχουν.

Ο κύριος Παπαθεμελής θέλει να μάθει τι χρειάζονται όλα αυτά;

Ο κ. Παπαθεμελής έμεινε εκτός Βουλής, επειδή ακριβώς δεν μπορεί να συνδεθεί 
με το μέλλον της χώρας μας. Ο κ. Παπαθεμελής και κάποιοι όμοιοί του δεν πρόκειται 
να μάθουν ποτέ τι χρειάζονται όλα αυτά, γιατί δεν έχουν τις προϋποθέσεις για να το 
μάθουν. Είναι η γενιά που παρέρχεται ιδεολογικά και ίσως σε κάποια χρόνια θα 
έχουν περιέλθει στην κοινωνική λήθη.

Έχετε  σκεφτεί  να  ζητήσετε  ή  έχετε  ζητήσει  κάποια  επιχορήγηση  από  το 
κράτος, τη νομαρχία ή την Ευρωπαϊκή Ένωση για το Πανόραμα; 

Ζητάμε αυτά που μπορούμε. Το Φεστιβάλ Κινηματογράφου της Θεσσαλονίκης το 
οποίο στηρίζεται  από το Υπουργείο  Πολιτισμού -συνεπώς και  από την Ελληνική 
πολιτεία-  είναι  ένας  βασικότατος  υποστηριχτής  και  συνδιοργανωτής  του 
Πανοράματος. Το σημερινό κράτος με κυβέρνηση τη Νέα Δημοκρατία, αλλά και το 



προηγούμενο  με  τις  κυβερνήσεις  ΠΑ.ΣΟ.Κ.,  έχει  δείξει  τη  θετική  του  πλευρά.  Η 
απόκτηση πόρων από την Ευρωπαϊκή Ένωση προσκρούει σε κάποιες δυσκολίες που 
έχουν  σχέση με  τη δικιά μας ανάπτυξη.  Εάν αποκτήσουμε  μέλη με  γνώσεις  στις 
επιχορηγήσεις και μεράκι δουλειάς, θα έχουμε πρόοδο και σ’ αυτόν το τομέα.

Πού νομίζετε ότι οφείλεται η εχθρική στάση της Εκκλησίας απέναντι στους 
ομοφυλόφιλους, τη στιγμή μάλιστα που όλοι γνωρίζουν ότι μεγάλο ποσοστό 
του πληρώματός της είναι ομοφυλόφιλοι; 

Η υποτίμηση του ανθρώπου είναι έμφυτη στην χριστιανική εκκλησία και στη 
Θεολογία. Η βασική θεωρία της Εκκλησίας είναι ότι ο άνθρωπος είναι πνεύμα και ότι 
το σώμα του αποτελεί βαρίδι και πρέπει να το τιμωρήσει, να το αποβάλει και να το 
περιορίσει. Αυτός ο δυϊσμός και η απόρριψη της ανθρώπινης πολυμορφικής φύσης 
εκφράζεται και σε σχέση με την ομοφυλοφιλία (στην τέρψη, την αγάπη προς τον 
σύντροφο).  Η Εκκλησία δεν θα μπορούσε να πάρει  διαφορετική στάση απέναντι 
στους ομοφυλόφιλους πολίτες από αυτήν που παίρνει. Όμως, από αυτούς οι οποίοι 
προσκυνάνε  αυτήν  τη  διπλοπροσωπία,  την  απαξίωση  του  ανθρώπου  και  των 
αναγκών της  φυσικής του υπόστασης,  περιμένω να απομακρυνθούν  αμέσως  από 
αυτό τον φορέα (την ελληνική εκκλησία) και να αποδώσουν αξία στον εαυτό τους, 
στην  προσωπικότητα  τους,  στη  φύση  τους,  η  οποία  δεν  είναι  μόνο  σκέψη  και 
αισθήματα, είναι σώμα το οποίο φέρει αυτά τα αισθήματα, γιατί χωρίς το σώμα δεν 
υπάρχουν ούτε σκέψεις ούτε συναισθήματα. Σώμα και σκέψη είναι οι δύο όψεις του 
ίδιου νομίσματος, δεν μπορεί να υπάρξει μόνον η μια όψη. 

Δηλαδή θέλετε οι ομοφυλόφιλοι παπάδες να φύγουν από την Εκκλησία;

Το γρηγορότερο δυνατό, και να ζήσουν σεβόμενοι τη φύση τους. Αλλά κυρίως να 
φύγουν όχι αυτοί που έχουν κάνει τη διπλοπροσωπία επάγγελμα, αλλά οι οπαδοί 
τους.

Όλοι γνωρίζουν ότι σε νεαρή ηλικία ήσασταν μέλος του Κ.Κ.Ε. Τι έγινε στην 
ορεία και απομακρυνθήκατε από το κόμμα; 

Αυτό το κόμμα από πάντα βλέπει αρνητικά την ομοφυλοφιλία, όπως και πολλές 
άλλες κοινωνικές δραστηριότητες, ενώ από το 1985 έβαλε και συνεδριακή βούλα σ’ 
αυτή του τη θέση. Το γεγονός που αναφέρεστε ήταν το 1985, δηλαδή αρκετά παλιά, 
θα  έλεγα.  Δεν  έχουν  βάλει  ακόμη  μυαλό,  δεν  μπορούν  να  συμβαδίσουν  με  τη 
σύγχρονη κοινωνία και γι'  αυτό παραμένουν με χαμηλά ποσοστά ψηφοφόρων, δεν 
μπορούν να προσεγγίσουν τα προβλήματα των ανθρώπων –εκτός αυτού της ανεργίας, 
αλλά και εδώ με προτάσεις αμφίβολης αποτελεσματικότητας- και δεν μπορούν να 
πείσουν ότι μπορούν να τα χτίσουν μια φιλελεύθερη κοινωνία που να προάγει το 
άτομο. 

Τελικά δεν μας είπατε τι έγινε και φύγατε από το Κ.Κ.Ε.;

Τότε στη Ξάνθη, όταν αντιλήφθηκε η ανώτατη ηγεσία του κόμματος (Φλωράκης 
κ.ά.)  ότι  είμαι  ομοφυλόφιλος  –πράγμα  που δεν  έκρυψα–  διέγραψε  ολόκληρη την 
κομματική μου οργάνωση (και μαζί τους και εμένα) και την αντίστοιχη οργάνωση της 
Κ.Ν.Ε., επειδή οι σύντροφοί μου όχι μόνον δεν πείστηκαν ότι η ομοφυλοφιλία μου 



βλάπτει τους ταξικούς αγώνες, αλλά και με εξέλεξαν σε στελεχική θέση. 

Βλέπετε  λοιπόν,  ότι  η  κομμουνιστική  θεωρία  δεν  είναι  ομοφυλοφοβική  στην 
ουσία της, αλλά μόνον η συγκεκριμένη ηγετική ομάδα του Κ.Κ.Ε. που τάσσεται υπέρ 
του  καταμερισμού  της  σεξουαλικής  εργασίας,  υπέρ  του  κρατικού-κομματικού 
καπιταλισμού  (=«υπαρκτού  σοσιαλισμού»),  αυτού  που  λέμε  στη  χυδαία  πολιτική 
γλώσσα «σταλινισμού», «μπρεζιεφισμού» κλπ.

Από πού πηγάζει αυτή η ομοφοβία του Κ.Κ.Ε.; 

Χρειάζεται ψυχανάλυση των στελεχών του, γιατί πολιτικά δεν τεκμηριώνεται ότι 
οι  ομοφυλόφιλοι  βλάπτουν  το  ανθρωπιστικό  και  εργατικό  κίνημα.  Προφανώς, 
πρόκειται  για άτομα ανυποψίαστα στα κοινωνικά και  ψυχολογικά φαινόμενα,  και 
πιθανότατα με αδυναμία διαπραγμάτευσης της δικιάς τους σεξουαλικότητας. 

Πρόκειται για κόμμα που θέλει να καταλάβει την εξουσία και μετά να εφαρμόσει 
το οικονομικό του πρόγραμμα, όπως εφαρμόστηκε στις πρώην σοσιαλιστικές χώρες. 
Θεωρούν  ότι  η  «σοσιαλιστική–κρατικοκαπιταλιστική»  οικονομία  θα  συμπαρασύρει 
μιαν ανθρωπιστική ανάπτυξη. 

Δεν μπορούν να αντιληφθούν, ότι όταν είναι κάποιος φανερός και ακτιβιστής 
ομοφυλόφιλος  δεν  μπορεί  κανένας  να  τον  εκβιάσει.  Εκβιάζονται  μόνον  οι 
κρυπτοομοφυλόφιλοι και κρυπτοομοφυλόφιλες που έχει το ΚΚΕ, η ΚΝΕ και άλλα 
πολιτικά κόμματα στον κόρφο τους.

Θεωρείτε τη στάση του Κ.Κ.Ε. περισσότερο φασιστική παρά κομμουνιστική;

Ο φασισμός είναι πολιτικός όρος που σημαίνει την κυριαρχία ή την πρόθεση για 
πολιτική κυριαρχία του μεγάλου κεφαλαίου με ακραία βίαιους τρόπους (αστυνομικό 
κράτος,  εξορίες,  φυλακές,  τρομοκρατία,  διώξιμο  από  τη  δουλειά  κ.λπ.).  Η  λέξη 
«κακό» δεν είναι συνώνυμο με το φασισμός, αλλά περιγραφική ιδιότητα. Επομένως το 
Κ.Κ.Ε. μπορεί να είναι κακό, αλλά δεν είναι φασιστικό. Φασιστικά είναι τα κόμματα 
που είναι υπέρ του μεγάλου κεφαλαίου και των μονοπωλίων και την πιο σκληρή 
εξουσία τους (το ΛΑ.Ο.Σ. προπαγανδίζει, ότι μια κυβέρνηση πρέπει να αποτελείται 
από  πετυχημένους  επιχειρηματίες  και  όχι  εκλεγμένους  βουλευτές).  Η  ιστορία 
παρήγαγε  στο  παρελθόν  τον  Μεταξά,  τον  Μουσολίνι,  τον  Φράνκο,  τον  Χίτλερ 
(εθνοσοσιαλιστή), ενώ σήμερα έχουμε πολιτικούς που αλληθωρίζουν σε μια τέτοια 
κατεύθυνση. 

Πιστεύετε  ότι  οι  ψηφοφόροι  που είναι  γκέι  και  λεσβίες  πρέπει  να  ρίξουν 
μαύρο στο Κ.Κ.Ε.;

Δεν  υπάρχει  πια  μαύρο  και  άσπρο.  Τώρα  πια  ρίχνουμε  ένα  ψηφοδέλτιο  με 
μαύρα γράμματα εκεί που θέλουμε, εκεί που χτυπάει η καρδιά μας. Πιστεύω ότι όσοι 
ομοφυλόφιλοι  άνδρες  και  γυναίκες  σέβονται  τον  εαυτό  τους  και  βάζουν  την 
προσωπικότητά τους ως πρωταρχικό και  μετά εξετάζουν άλλες σκοπιμότητες και 
στόχους,  και  όσοι  σέβονται  την  σεξουαλικότητα  τους  ως  κομμάτι  της 
προσωπικότητας τους, πρέπει να ψηφίσουν κόμματα τα οποία προωθούν αυτό το 
κομμάτι  της  προσωπικότητάς  τους.  Είναι  κάποια  κόμματα  όπως  οι  Οικολόγοι–
Πράσινοι, ο Συνασπισμός (ΣΥ.ΡΙΖ.Α), εν μέρει είναι τον τελευταίο καιρό το ΠΑ.ΣΟ.Κ., 
αλλά είναι και μερικά εξωκοινοβουλευτικά κόμματα όπως είναι το Σ.Ε.Κ., τα οποία 



στα  προγράμματά  τους  προτείνουν  ικανοποιητικές  λύσεις  στα  αιτήματα  των 
ομοφυλόφιλων. 

Ποια  κόμματα  δεν  είναι  υπέρ  της  ίσης  αντιμετώπισης  των  ομοφυλόφιλων 
πολιτών; Το Κ.Κ.Ε. σίγουρα δεν είναι, το ΛΑ.Ο.Σ. δεν είναι, η Νέα Δημοκρατία δεν 
είναι, η Δημοκρατική Αναγέννηση δεν είναι.

Ποιο μήνυμα θα ήθελες να στείλεις στην ηγεσία του Κ.Κ.Ε.;

Δεν με ενδιαφέρει το κόμμα αυτό και δεν θέλω να του στείλω κανένα μήνυμα. 
Αν θέλω να ασχοληθώ με τον κομμουνισμό και με το σοσιαλισμό, όπως ίσως πολλοί 
αναγνώστες σας θέλουν να κάνουν, μπορώ να το κάνω –και το κάνω- σε διάλογο με 
αξιόλογους ανθρώπους που παράγουν κομμουνιστική και σοσιαλιστική ιδεολογία (και 
δεν εκφράζονται βέβαια από το Κ.Κ.Ε.). Είναι μικρή η ζωή μου και λίγος ο χρόνος 
μου για να τον σπαταλώ,  επιλέγω με ποιους ασχολούμαι.  Δεν ασχολούμαι  με το 
Κ.Κ.Ε.  ή  το  ΛΑ.Ο.Σ.  και  τις  συναφείς  δυνάμεις  που  έχουν  στραπατσαρισμένες 
ιδεολογίες και στενόμυαλους ανθρώπους.

Η  στάση  του  Συνασπισμού  φαίνεται  να  είναι  η  πιο  gay  friendly.  Είναι 
ειλικρινής κατά την άποψή σας;

Δεν  ισχύει  το  ότι  είναι  η  «πιο»  φιλική.  Ο  Συνασπισμός  είναι  υπέρ  των 
δικαιωμάτων των ομοφυλόφιλων -για την συμβίωση,  παραδείγματος χάριν-  ωστόσο 
δεν προωθεί το αίτημα των ομοφυλόφιλων για τον πολιτικό γάμο. Ο Συνασπισμός 
δεν έχει φτάσει μέχρι την επεξεργασία σχεδίου νόμου. Ίσως από έλλειψη δυνάμεων ή 
θέλησης. 

Οι  Οικολόγοι–Πράσινοι  τάσσονται  ευθαρσώς  υπέρ  του  γάμου.  Επίσης  να 
αναφέρω ότι σε αυτό το συγκεκριμένο ζήτημα το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει  ανακοινώσει ένα 
σχέδιο νόμου για τη συμβίωση -όχι για το γάμο-, πώς ακριβώς το σκέφτεται. 

Το ΛΑ.Ο.Σ. τα τελευταία χρόνια φαίνεται να έχει αλλάξει στάση στο θέμα των 
ομοφυλοφίλων. Το κάνει για ψηφοθηρικούς λόγους; 

Το ΛΑ.Ο.Σ. δεν έχει πάρει θέση. Ο Καρατζαφέρης για λόγους ψαρέματος σε 
θολά νερά έχει πάρει μια ανεκτική θέση απέναντι στους ομοφυλόφιλους (όχι όμως 
και να εκλεγούν στο «ιερατείο»). Ο ίδιος ο Καρατζαφέρης έχει πει ότι δεν πρόκειται 
το ΛΑ.Ο.Σ. ως κόμμα να τοποθετηθεί υπέρ των ομοφυλόφιλων.

Ποια είναι η άποψη σας για τη βασιλεία στην Ελλάδα;

Η βασιλεία  είναι  ένας  ιστορικός  θεσμός  του  παρελθόντος,  όπως  είχαμε  τις 
ολιγαρχίες  στην αρχαία Ελλάδα,  όπως ήταν οι  ρωμαϊκές αυτοκρατορίες (ενιαία,  η 
δυτική και η καθ’ ημάς ανατολική) και οι σουλτάνοι επί Οθωμανικής Αυτοκρατορίας. 
Κάποιες βασιλείες που έχουν βάλει νερό στο κρασί τους, όπως στην Αγγλία, την 
Ισπανία και στη Ζουαζιλάνδη (Αφρική) ακόμα μπόρεσαν να επιβιώσουν. 

Εμείς στην Ελλάδα επιλέξαμε τις σύγχρονες δημοκρατίες, αυτά τα πολιτεύματα 
με ενδιαφέρουν και μ' αυτά ασχολούμαι. Είναι σημαντικό κάθε πολίτης να μπορεί να 
εκλέγει, να ελέγχει και να καθαιρεί τον «άρχοντά» του, και ο διαχειριστής-«άρχοντάς» 
του να λογοδοτεί.



Ποια είναι η άποψή σας για τον Τέως; 

Του εύχομαι καλή υγεία στην Αγγλία ή όπου αλλού επιλέγει να ζει. Δεν έχει 
ενδιαφερθεί  καθόλου  για  τα  κοινωνικά  ζητήματα  στην  Ελλάδα  (ομοφυλοφιλία, 
ανεξιθρησκία, μετανάστες, περιβάλλον, μνημεία κλπ). Περί άλλων τυρβάζει και αυτός 
και  η οικογένειά του.  Δεν ασχολούμαι  μαζί  του, όπως δεν ασχολούμαι  και με το 
βασιλιά της Ζουαζηλάνδης. Μάλλον ο τελευταίος με αφορά περισσότερο, γιατί είναι 
ακόμα εν δράσει και ο λαός του βογκάει, ενώ ο Τέως είναι τέως. 

Πώς βλέπετε τους ομοφυλόφιλους που είναι φιλοβασιλικοί; 

Μάλλον  είναι  ελάχιστοι  και  μάλλον  κρυπτοομοφυλόφιλοι.  Θα  ήθελα  να 
ενδιαφέρονται περισσότερο για την προσωπικότητά τους παρά για την τύχη και το 
επάγγελμα τρίτων.

Ένα τελευταίο μήνυμα που θα θέλατε να στείλετε σε όλους τους γκέι και τις 
λεσβίες και τα τρανσέξουαλ άτομα αυτής της χώρας;

Να φανταστούν, να ονειρευτούν μια καλύτερη ζωή. Να πάρουν τη ζωή τους στα 
χέρια τους, να την φτιάξουν, κι εάν δυσκολεύονται να ονειρευτούν, τότε ας κοιτάξουν 
λιγάκι  προς  βορράν στο εξωτερικό και  ας  πάρουν παραδείγματα από χώρες  πιο 
εξανθρωπισμένες από την Ελλάδα.


